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Onderwerp: Jaarverslag en jaarrekening 2019
Vragen van fractie:  Groen Brabant

INLEIDING:

Pagina 6: Het financiële resultaat van de begroting 2019 was 3.473.000 euro positief. 

Heeft het College al enig idee in hoeverre er financiële gevolgen worden verwacht vanwege 
het coronavirus in 2020 en latere jaren ?

Ja, dit is opgenomen in het Financieel perspectief 2020-2021, in hoofdstuk 4 en bijlage 4. 

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

INKOMSTEN EN UITGAVEN IN 2019:

Pagina 9: De kosten Jeugdzorg in de gemeente Utrecht, een gemeente die circa 7x zo groot 
is als Oosterhout, in 2018 en 2019 respectievelijk 80 en 90 miljoen uitgegeven aan 
jeugdzorg. De kosten jeugdzorg van Oosterhout was dat 19 miljoen met 55.000 inwoners, 
dus relatief veel meer.  Gerelateerd aan het inwonertal had deze m.i. niet meer dan 13 
miljoen mogen zijn. Dit klemt des te meer omdat jeugdzorg in de 1e en laatste plaats een 
taak is voor de ouders zelf. 

Heeft U als College een verklaring voor deze kennelijke overschrijding?

Het verschilt per gemeenten uit hoeveel programma’s een begroting bestaat en met welke 
posten deze programma’s ingevuld zijn. Om die reden geeft het 1 op 1 vergelijken van 
gemeenten geen representatief beeld. In Oosterhout zijn alle kosten die te maken hebben 
met jeugd(zorg)opgenomen; te denken valt aan personeelskosten, kapitaallasten, kosten 
voor de toegang, (niet)vrij toegankelijk zorg, maar ook onderwijsachterstandsmiddelen en 
leerlingenvervoer. Alleen de laatste twee onderdelen zijn al goed voor ongeveer €2 miljoen. 
Als we uitgaan van bijvoorbeeld alleen niet vrij toegankelijke zorg incl. de kosten voor de 
toegang en de dienstverleningsovereenkomst, dan komen we uit op ongeveer €14 miljoen. 
Dan komen we op een bedrag van rond de € 250,- per inwoner, hetgeen vergelijkbaar is met 
Utrecht. Kortom: dit soort vergelijking kan alleen reëel gemaakt worden als de onderliggende 
cijfers bekend zijn. 

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

REGIONALE SAMENWERKING:

Pagina 25: In 2019 is er een 1e ambtelijke en bestuurlijke verkenning geweest om samen te 
werken met Breda en Tilburg. 

Is er al iets bekend over de resultaten van ambtelijke en bestuurlijke verkenning over deze 
samenwerking en in hoeverre heeft deze samenwerking met buurgemeenten meerwaarde 
voor de Oosterhouters alsmede behoud van zelfstandigheid voor de gemeente Oosterhout?

Deze eerste verkenning heeft geleid tot de gedeelde conclusie dat het voor alle vier 
betrokken gemeenten meerwaarde kunnen hebben om met name de economische krachten 
te bundelen. Daarbij lijkt vooral samenwerking op het gebied van logistiek kansen te bieden 
om deze regio te positioneren als een van de economische topregio’s in Nederland: een 
tweede “economisch motorblok” voor de provincie, naast Brainport Eindhoven. De 
meerwaarde voor Oosterhout zit hem er met name in dat de in onze gemeente gevestigde 



en te vestigen bedrijven (en daarmee onze werkgelegenheid) profijt zullen hebben van een 
dergelijke bundeling van krachten. Behoud van zelfstandigheid van onze gemeente komt 
hierbij niet aan de orde. Hier geldt nog steeds het uitgangspunt, zoals verwoord in de door 
uw raad vastgestelde visie op regionale samenwerking (“Van ver van mijn bed naar dichtbij 
huis”): “Geen herschikking van het bestuurlijk landschap”. 

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

In de Burgerij-enquête wordt aangegeven dat het vertrouwen van de burgers in het 
gemeentebestuur tussen 2017 en 2019 is teruggelopen van 86 naar 75%. 

Kunt U aangeven wat hiervan de oorzaken zijn en wat denkt U hieraan te kunnen 
verbeteren, zoals een huis-aan-huis tevredenheidsenquête?

In de Burgerijenquête wordt o.a. het vertrouwen gemeten dat de burgers hebben in het 
gemeentebestuur. Een positieve score van boven de 70% is bijzonder hoog. Zeker in deze 
tijd, waarin burgers steeds kritischer zijn op de overheid. Dit blijkt ook uit andere cijfers in de 
enquête, zoals de tevredenheid over de gemeentelijke dienstverlening. Uiteraard is het 
belangrijk om de vinger aan de pols te houden, bijvoorbeeld via de Burgerijenquête. Zolang 
de score echter positief is en blijft, zijn aanvullende acties niet nodig.

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
DIENSTVERLENING:

Pagina 26: Dezelfde Burgerij-enquête heeft ook vastgesteld dat de Oosterhouters steeds 
meer de lokale ontwikkelingen gaan volgen via Facebook, Twitter, Instagram en Snapchat 
met een snelle toename van 46% in 2017 naar 72% in 2019. 

Is het een idee om een lokaal referendum uit te gaan schrijven zodat burgers meer kunnen 
gaan meedenken met het gemeentebestuur ?

Hier zien wij geen technische vraag in, maar een politiek standpunt. 

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

OUDEREN EN CORONA:

50plussers in Oosterhout maken zich vanwege de coronacrisis in toenemende mate zorgen 
om hun naasten en lokale economie in Oosterhout. Zo vreest 64% voor faillissementen van 
lokale winkels en ondernemers (Bron: Nationale 50Plus Panel) 

In hoeverre is de gemeente Oosterhout bereid en in staat ondernemers hierin bij te staan in 
het economisch overleven van ondernemers, mede omdat er sprake is van kennelijk grote 
overmacht ?

Hier zien wij geen technische vraag in, maar een politieke vraag. 

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

JEUGDGEZONDHEIDSZORG:

Pagina 35. Ook de Jeugdgezondheidszorg (JGZ) had reeds in 2019 te kampen met 
vacatures die moeilijk in te vullen zijn, versterkt door een hoger ziekteverzuim. 

Heeft U al plannen ontwikkeld om deze medisch riskante onderbezetting door ziekteverzuim 
tegen te gaan?



Wij ontwikkelen geen plannen over de invulling van de vacatures en het ziekteverzuim bij de 
GGD, dit is aan de GGD zelf. Wij zijn hier wel in overleg gegaan met de GGD. De GGD heeft 
op korte en middellange termijn maatregelen getroffen. In de tweede helft van 2019 is een 
slag gemaakt en keerde het tij. Deze slag hield in dat de GDD zich meer ging richten op de 
wettelijke taken (terug naar de basis), effectievere contactmomenten en zorg op maat. Ook 
zijn er afspraken gemaakt met de deelnemende gemeenten in de regio (geen ruimte voor 
nieuwe initiatieven en projecten in de JGZ). Daarnaast vindt er een modernisering van de 
dienstverlening plaats. 

Pag. 36. In 2020 is gestart met het onderzoek naar de huisvestingsituatie van MidZuid, hoe 
is het hiermee gesteld?

Het onderzoek naar de huisvesting is vertraagd, omdat het bestuur van MidZuid er voor heeft 
gekozen om eerst de strategie vast te stellen, omdat de keuzes die daarin gemaakt worden 
mede bepalend zijn voor de huisvesting. Wel wordt verder gewerkt aan het in  kaart brengen 
van de verschillende opties. Een richting waaraan wordt gedacht is om de dienstverlening 
dichter bij de burger te brengen en meer gebruik te maken van de werkvloer van 
ondernemers. Op termijn zou dit moeten leiden tot een andere (goedkopere) 
huisvestingsvraag.  Zoals al aangegeven zullen definitieve keuzes pas worden gemaakt na 
vaststelling van de strategische koers.

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Pagina 37. Helaas zijn het CBS, alsmede het Verwey Jonker Instituut in 2019, beiden ernstig 
in gebreke gebleven met informatie over Oosterhouters tussen 15 en 67 jaar dat een baan 
hebben, het percentage kinderen dat in armoede leeft, het percentage werkloze jongeren 
tussen 16 en 24 jaar en het aantal jongeren tussen 12 en 21 jaar dat met een delict voor de 
rechter moest verschijnen.

Bent U als College bereid het CBS alsmede het Verwey Jonker aan te schrijven over dit 
verzuim, want iedere Oosterhouter heeft immers recht op inzage ?

Een aantal indicatoren over het jaar 2019 waren inderdaad nog niet bekend op het moment 
van publiceren van de jaarrekening 2019 en zijn dat nu nog steeds niet. We zullen de scores 
van 2019 meenemen in het eerstvolgende P&C-product; de begroting 2021.  Daarnaast is 
voor de onderstaande indicator een wijziging opgetreden in de inhoud van de indicatoren en 
het verantwoordelijke instituut dat deze meet. 

Indicator was Indicator wordt Bron Score 2018 Score 2019
Kinderen in 
armoede (%)

Kinderen in 
uitkeringsgezin (%)

CBS 6% n.b.

Pagina 41. De veiligheidsregio Midden- en West-Brabant, waaronder Oosterhout ressorteert, 
kampt structureel met een tekort aan vrijwilligers. Het zou m.i. een stuk schelen als deze 
veiligheidsregio een zogeheten status kreeg als ‘algemeen nut beogende instelling’, zodat 
(onbetaalde) vrijwilligers recht krijgen op een jaarlijkse belastingvrije vergoeding van 
maximaal 1750 euro per jaar waardoor de vrijwilliger niet alleen een extra stukje koopkracht 
krijgt, maar ook ten goede komt van de kwakkelende lokale middenstand en ook de 
veiligheidsregio minder subsidie nodig heeft.

Bent U bereid als College van Burgemeester en Wethouders deze meervoudige positieve 
optie aan te kaarten bij de veiligheidsregio Midden- en West-Brabant ?

Hier zien wij geen technische vraag in, maar een politieke vraag.



---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Pagina 42. De hoeveelheid harde kernprobleem jongeren in de leeftijd van 12 tot 24 jaar 
blijft, wellicht vanwege privacy redenen. of uit vrees voor al of niet etnische profilering, over 
de jaren 2017 t/m 2019 (Bron KLPD) helaas onbenoemd. Dit klemt des te meer omdat dit 
m.i. ernstig ten koste gaat van de veiligheidsgevoelens bij de Oosterhouters.

Bent U bereid als College van Burgemeester en Wethouders dit onwenselijk hardnekkig 
ontbreken van relevante cijfers aan te kaarten bij de bron KLPD ?

Hier zien wij geen technische vraag in, maar een politieke vraag.

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

BEDRIJVENTERREINEN:

Pagina 46. Door de u bekende coronacrisis is er volgens Frits Bosch, econoom en schrijver 
in de Telegraaf van 13-5-2020 sprake van een grote toename van thuiswerken waardoor dit 
wellicht grote gevolgen heeft voor de leegstand van kantoorlocaties, ook in Oosterhout.

Bent U als College bereid te onderzoeken in hoeverre leegstaande kantoor-locaties in 
Oosterhout getransformeerd kunnen worden tot betaalbare woonappartementen, zodat de 
wachttijden voor woningzoekende Oosterhouters wellicht aanzienlijk ingekort kunnen worden 
?

Hier zien wij geen technische vraag in, maar een politieke vraag.

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Pagina 47. De vestiging van het aantal nieuwe bedrijven in Oosterhout in 2019 is helaas nog 
niet bekend volgens de bron: www.waarstaatjegemeente.nl

Kunt U alsnog nagaan hoeveel nieuwe bedrijven zich inmiddels in 2019 gevestigd hebben in 
Oosterhout?

Landelijke indicatoren Score 
2017

Score 2018 Score 
2019

Bron

Vestiging van bedrijven (aantal per 1.000 inwoners in 
de leeftijd van 15 t/m 74 jaar)*

113,5 118,3 123,8 Waar staat je 

gemeente.nl

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Het aantal banen per 1.000 inwoners in de leeftijd van 15 t/m 74 was in 2019 nog altijd niet 
bekend volgen de bron www.waarstaatjegemeente.nl.

Kunt U alsnog nagaan hoeveel banen er zijn in Oosterhout en in hoeverre er sprake is van 
een toename of afname en wat hiervan de redenen zijn ?

Landelijke indicatoren Score 
2017

Score 2018 Score 
2019

Bron

Aantal banen (aantal per 1.000 inwoners in de leeftijd 
van 15 t/m 74 jaar)*

663,2 671,7 687,9 Waar staat je 

gemeente.nl

http://www.waarstaatjegemeente.nl/
http://www.waarstaatjegemeente.nl/


Ook vragen wij ons af waarom U spreekt over banen in de leeftijd t/m 74 jaar, terwijl U m.i. 
uit dient te gaan van maximaal 67 jaar als AOW-gerechtigde leeftijd ?

Dit zijn landelijk bepaalde indicatoren welke de gemeente moet opnemen in haar begroting 
en jaarrekening. Het staat ons niet vrij deze verplichte set met indicatoren te wijzigen. 

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Pagina 52. Het aantal oprichtingen van ondernemingen (per 1.000 vestigingen) in 2019 is 
helaas nog altijd niet bekend bij de bron: www.waarstaatjegemeente.nl 

Kunt U alsnog nagaan in hoeverre er sprake is van een toename of afname van het aantal 
ondernemingen in Oosterhout, eventueel via de Kamer van Koophandel, regio West-Brabant 
?

Dit cijfer hebben wij nog niet beschikbaar en zal worden opgenomen in het eerstvolgende 
P&C-product (begroting 2021). 

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

ONDERWIJS:

Pagina 57. De gemeente Oosterhout is een van de gemeenten die in 2019-2023 extra 
Rijksmiddelen heeft ontvangen via de specifieke uitkering ‘onderwijsachterstanden’

Kunt U alsnog nagaan hoeveel dit in 2019 was en in 2020 t/m 2023 gaat worden?

De uitkering voor 2019 is € 1.336.581;

De uitkering voor 2020 en verder is € 1.510.266

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Pagina 58. De omvang van het aantal voortijdige schoolverlaters tot 18 jaar is volgens de 
Bron: ‘VSV verkenner’ in 2019 verdubbeld in Oosterhout hetgeen in strijd is met de 
leerplichtwet en boetes veroorzaakt voor de verantwoordelijke ouders.

Welke stappen heeft het College van B & W ondernomen tegen deze ouders van 
minderjarigen?

Dat klopt. De cijfers voor Voortijdig schoolverlaten laten over de verschillende schooljaren 
schommelingen zien. Een overzicht daarvan vindt u in het jaarverslag van het Regionaal 
Bureau Leerplicht dat begin april 2020 aan uw raad is aangeboden. De cijfers in de 
jaarrekening betreffen de meest actuele definitieve cijfers van OCW. Deze hebben 
betrekking op het schooljaar 2017-2018. De voorlopige cijfers over het schooljaar 2018-2019 
laten een daling zien in het aantal voortijdig schoolverlaters (van 20 naar 12 leerlingen 18min 
en een daling van 70 naar 66 bij 18plus).

Alle meldingen van 18 minners en 18 plussers worden door het regionaal bureau leerplicht 
opgepakt en afgehandeld volgens de Methodische aanpak schoolverzuim (MAS). Hierbij 
staat niet de strafrechtelijke aanpak centraal, maar wordt primair ingezet op preventie en 
(vrijwillige) jeugdhulp. Er wordt minder gehandhaafd (processen-verbaal), en meer ingezet 
op zorg. In het laatste jaarverslag van het RBL dat begin april aan uw raad is toegezonden is 
een artikel gewijd aan de MAS. 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

http://www.waarstaatjegemeente.nl/


Voorts is gebleken dat een kwart van de 15-jarige scholieren de bijsluiter of brief van school 
nog altijd niet goed kan lezen om volledig mee te kunnen draaien in de samenleving. Dit 
staat in het rapport ‘De Staat van het Onderwijs 2020’, wat onlangs gepresenteerd is door de 
N.O.S. In het rapport schrijft de onderwijsinspectie dat zelfs 24% van de 15-jarige leerlingen 
niet in staat is de hoofdgedachte uit een tekst te halen. In 2003 gold dit slechts voor 11% van 
de leerlingen. Nederland scoort met bijna 25% matig lezende scholieren boven het 
gemiddelde van alle overige onderzochte landen, waarbij 1 op de 5, dus 20% van de 
leerlingen onvoldoende leesvaardig zijn.

Bent U als College bekend met het rapport ‘de Staat van het Onderwijs’?

Zo ja, gelden deze bevindingen ook voor Oosterhout en wat denkt U hieraan te gaan doen ?

Het College heeft net als u kennis genomen van het rapport ‘De staat van het onderwijs’ en 
deelt uw zorgen. Er zijn voor Oosterhout geen aparte gegevens bekend. Samen met onze 
partners zoals het onderwijs en Theek5 wordt al ingezet op taal en leesbevordering. In 
september 2020 is een afspraak gepland met de nieuwe directeur bestuurder van Delta 
onderwijs en de gemeenteraad. In dit gesprek is ook ruimte om met Delta te praten over een 
lokale educatieve agenda. De lokale educatieve agenda beperkt zich echter niet tot het 
onderwijs dat door Delta wordt gegeven, maar gaat over het bredere aanbod van onderwijs 
(en misschien zelfs kinderopvang) dat Oosterhout kent. Wij zullen dan ook een breder 
gesprek met het Oosterhoutse onderwijsveld organiseren. Hierin nemen we de uitkomsten 
van de CIA mee en kunnen ook de inzichten vanuit het rapport ‘De staat van het onderwijs’ 
een plek krijgen. 

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

CULTUUR EN EVENEMENTEN:

Pagina 60. Het aandeel 18-plussers dat in de afgelopen periode 2017-2019 minimaal één 
vorm van (amateur) kunst heeft beoefend, is helaas nog altijd onbekend bij (Bron: Burgerij 
enquête).

Is het U als College van Burgemeester & Wethouders bekend dat er structureel en kennelijk 
reeds jarenlang sprake is van onbekendheid over het aandeel 18-plussers in Oosterhout dat 
amateurkunst heeft beoefend ?

Bent U bereid de Bron Burgerij enquête hierover aan te schrijven?

Dat zijn wij zelf. Deze indicator wordt niet meer uitgevraagd in de burgerij-enquête en zal als 
indicator uit de begroting en jaarrekening worden verwijderd. 

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

SPORT:

Pagina 62. Het aantal niet-sporters in Oosterhout blijft volgens de Bron RIVM structureel 
onbekend tussen 2017 en 2019. Dit klemt des te meer omdat sporten van groot belang is om 
meer fysieke weerstand te ontwikkelen tegen het, nog altijd heersende, coronavirus.

Bent U als College bereid hierover het RIVM te De Bilt hierover aan te schrijven?

Deze indicator wordt slechts eens per 4 jaar gemeten. De scores van de laatste twee 
metingen zijn:

Jaar Score Oosterhout Score landelijk
2012 46,4% 46,4%



2016 49,2% 48,7%

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

VRIJWILLIGERS:

Pagina 67. Er zijn in 2019 verschillende projecten in de openbare ruimte door vrijwilligers 
gestart en ook gerealiseerd (zoals bloembakken, bossages, een hondenlosloopkooi en 
speeltuin). 

Bent U als College van Burgemeester en Wethouders het met mij eens dat deze veelheid 
van werkzaamheden feitelijk een lokale overheidstaak is ? In hoeverre heeft de gemeente 
Oosterhout bijgedragen aan de kosten van de vrijwilligers?

Hier zien wij geen technische vraag in, maar een politieke vraag.

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
NATUUR & MILIEU: Pagina 71. Uitgangspunt is dat de (subsidie) focus enkel moet blijven 
liggen op het plaatsen van zonnepanelen op geschikte daken van bedrijven, en flats en 
woningen die voldoen aan alle veiligheidseisen.

Bent U het met Groen Brabant eens dat de aanleg van grootschalige zonneweiden niet ten 
koste mag gaan van goede landbouwgrond, maar ook niet mag leiden tot de realisatie van 
windmolens op het energiepark A59 omdat dit uitzicht en horizonvervuilend is voor de 
Oosterhouters?

Hier zien wij geen technische vraag in, maar een politieke vraag.

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Er wordt in de media met enige regelmaat gesproken over ‘aardgasvrije proeftuinen’.

Bent U het met Groen Brabant eens dat aardgasvrije proeftuinen kunnen leiden tot een 
enorme kapitaalvernietiging vanwege het kilometers lange bestaande ondergrondse 
aardgasnetwerk ?

Is het U bekend dat de Rijksoverheid tot dusver 150 miljoen heeft besteed aan het 
aardgasvrij maken van wijken in Nederland en dat dit tot op heden vrijwel niets heeft 
opgeleverd ?

Is het U bekend dat er op 7 april 2020 een motie met nipte meerderheid is aangenomen in 
de 2e Kamer dat zogeheten ‘gasklevers’ niet gedwongen kunnen worden van het gas af te 
gaan, zoals onlangs bleek met circa 8.000 woningen in de Utrechtse wijk Overvecht ?

Hier zien wij geen technische vraag in, maar een politieke vraag.

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Pag.72 onderzoek nascheiding afval

Hoofdvraag in het onderzoek : Is nascheiding voor gemeente Oosterhout een beter systeem, 
gelet op bestaand beleid, circulariteit, kosten, milieudruk en serviceniveau? De resultaten 
worden gedeeld in Juni dit jaar of niet?      

Over dit onderzoek zal een raadsinformatiebrief gestuurd worden aan de raad. Deze kunt u 
in Juli 2020 verwachten. 

ALGEMENE DEKKINGSMIDDELEN:



Pagina 83. Volgens de Bron COELO zijn de gemeentelijke woonlasten voor een 
alleenstaande vrijwel net zo hoog als voor een kinderrijk gezin.

Bent U het met mij eens dat uitgaande van het beginsel ‘de vervuiler betaalt’ deze tarieven 
feitelijk scheef dus onrechtmatig zijn ?

Hier zien wij geen technische vraag in, maar een politieke vraag.

Bent U het met eens dat aanslagen afvalstoffenheffing en rioolbelasting eenvoudig berekend 
hadden kunnen worden naargelang het werkelijke aantal inwoners per adres via Uw 
Gemeentelijke Bewoners Administratie (GBA) ?

Hier zien wij geen technische vraag in, maar een politieke vraag.

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

GEMEENTELIJKE ORGANISATIE:

Pagina 84. Wet Normalisering Rechtspositie Ambtenaren (WNRA): Interessant is te weten 
hoe de Oosterhoutse ambtenaren denken over hun persoonlijke normalisering van hun 
rechtspositie vergeleken met niet-ambtenaren per 1 januari 2020.

Bent U bereid als College van B & W te onderzoeken hoe hun eigen ambtenaren denken 
over hun nieuwe rechtspositie in 2020 ?

Hier zien wij geen technische vraag in, maar een politieke vraag.

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

85. Uit intern ambtelijk onderzoek is gebleken dat het percentage bezwaarschriften dat 
binnen 18 weken na afloop van de wettelijke bezwaartermijn behandeld moet zijn, in 2017 
ernstig is teruggelopen van 79% naar 49,8 in 2019.

Bent U als College bereid te onderzoeken wat de oorzaak is dat  steeds meer 
bezwaarschriften niet behandeld zijn binnen de wettelijke bezwaartermijn ?

- Zoals blijkt uit de toelichting is dit veroorzaakt doordat in geval van de 
bezwaarcommissie Awb 34 bezwaarschriften tegen 1 besluit 6 dagen te laat zijn 
afgehandeld. Dit door een grote toename van het aantal bezwaar- en beroepzaken 
en door minder beschikbare capaciteit. 

Is het College bekend met het feit dat bij overschrijding van de wettelijke termijn van 18 
weken de indiener recht heeft op een schadevergoeding?

- Ja, waarbij het overigens niet zo is dat dit recht automatisch ontstaat maar nog wel 
ingeroepen moet worden d.m.v. een ingebrekestelling, na ontvangst waarvan het 
college nog 14 dagen heeft om te beslissen zonder een dwangsom zoals bedoeld in 
artikel 4:17 Awb verschuldigd te zijn).

Hoe vaak was dit het geval in 2019 ? 

- Dit is in 8 gevallen gebeurd in 2019, waarbij totaal € 7.633 is uitgekeerd. 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Uit intern ambtelijk onderzoek is ook gebleken dat het percentage gegronde bezwaar- en 
beroepsschriften tussen 2017 en 2019 is verdrievoudigd van 6,53% naar 19,3%.



Bent U als College bereid te onderzoeken in hoeverre deze toename van gegronde 
bezwaarschriften ligt aan scholing of onderbezetting door ziekteverzuim in het Oosterhoutse 
ambtenarenkorps ?

Zoals blijkt uit de toelichting is dit veroorzaakt doordat aan de Awb-kant waarin 22 
bezwaarschriften tegen één besluit gegrond is verklaard. 

-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

WEERSTANDSCAPACITEIT:

Pagina 100. Het COVID-19 (Corona) virus heeft geen gevolgen voor de jaarrekening 2019, 
maar wel naar verwachting voor veel beleidsterreinen van de begrotingen 2020 en wellicht 
ook later. Dit klemt des te meer omdat deze crisis ook nog grote risico’s brengt met 
betrekking tot verleende garantstellingen aan woningbouwverenigingen en huiseigenaren in 
het kader van NHG-garanties.

Wij vragen ons hierbij af in welke mate en voor welke bedragen Oosterhout in 2019 en 2020 
inmiddels reeds aansprakelijk is gesteld vanwege borgstellingen en executies door 
wanbetaling ingevolge artikel 1223 BW ?

In geen enkel geval. 

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

ALGEMENE UITKERING UIT HET GEMEENTEFONDS VAN DE RIJKSOVERHEID: 

Des te meer van belang is dat er een zogeheten ‘herijking’ van het gemeentefonds gepland 
is in 2022 waarbij grote steden met meer dan 250.000 inwoners vanaf 2022 veel meer 
rijksgeld van de Rijksoverheid gaan krijgen en 67% van de 355 gemeenten, waaronder 
Oosterhout, er juist op achteruit gaan met een mogelijk nadeel van 100 euro per inwoner, 
wat neerkomt op 5,5 miljoen op jaarbasis. Een aantal gemeenten hebben zich inmiddels 
hiertegen georganiseerd onder de titel P10 gemeenten.

Groen Brabant vraagt zich af wat hierover de mening is van het College van B & W ?

In hoeverre gaat ook de gemeente Oosterhout zich hiertegen weren via de P10 gemeenten? 

Oosterhout verweert zich hier zeker tegen. Wij doen dat via de M50 (De P10 behartigt de 
belangen van plattelandsgemeenten), de VNG en ook separaat. Op 2 juli is er een 
Kamerdebat over de financiële positie van gemeenten. Wij hebben in de aanloop hiernaartoe 
brieven geschreven richting het ministerie van Binnenlandse zaken, het ministerie van 
financiën, de VNG en rechtstreeks naar enkele Kamerleden waarin we onze zorgen uiteen 
hebben gezet. 

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

VERBONDEN PARTIJEN:

Verbonden partijen zijn verplicht om in hun begroting en jaarstukken een risicoparagraaf op 
te nemen waarin de risico’s voor de gemeente Oosterhout duidelijk worden aangegeven. 
Over het algemeen is hierbij de merkwaardige afspraak dat men zich, in geval een risico zich 
daadwerkelijk voor doet, zich wendt tot de deelnemende gemeenten zoals o.a. Oosterhout. 
Dit heet een ‘achtervangconstructie’. Hiermee loopt de gemeente Oosterhout uiteindelijk een 
direct financieel risico !



Het totaal aan gewaarborgde geldleningen met deze achtervangconstructie bedroeg per 31 
december 2019 371,9 miljoen. Over dit bedrag staat Oosterhout dan ook garant voor 50% 
ofwel 186 miljoen euro borg.

In hoeverre is de gemeente Oosterhout de afgelopen jaren ooit daadwerkelijk hiervoor en 
hoe vaak aansprakelijk gesteld?

De afgelopen jaren is dit eenmaal gebeurd en wel bij de garantstelling voor het filmtheater op 
de Heuvel in 2015/2016. 

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

INFORMATIEBEVEILIGING:

Pagina 107. Wanneer een gemeente aantoonbaar onvoldoende oog heeft voor 
informatieveiligheid en privacy, kan de Autoriteit Persoonsgegevens een maximale boete 
opleggen van 10 miljoen euro bij een inbreuk op de privacy van een betrokkene. Bij een 
bewijsbaar niet-naleven van de eisen uit de AVG kan de boete zelfs oplopen tot 20 miljoen.

Groen Brabant vraagt zich dan ook af of er ter zake ooit claims zijn ontstaan bij de gemeente 
Oosterhout ?

Neen, dat is niet het geval. 

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

CONFRONTATIE WEERSTANDSVERMOGEN EN RISICO’S:

Pagina 117: In 2019 was er sprake van 380,2 miljoen gewaarborgde geldleningen.

Hierbij vraagt Groen Brabant zich af in hoeverre Oosterhout ooit aansprakelijk is gesteld voor 
door haar gewaarborgde geldleningen, aangezien het College van B & W verplicht is alle 
gekozen gemeenteraadsleden hierover jaarlijks te informeren?

Dat is nog niet voorgekomen. 

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

ONDERHOUD KAPITAALGOEDEREN:

Het is van belang dat er voldoende toezicht is tijdens het onderhoud want voor ongevallen 
door achterstallig onderhoud, zoals wortelopdruk bij de 30.700 bomen en hierdoor ontstane 
valpartijen, kan de gemeente Oosterhout aansprakelijk gesteld worden.

Hoe vaak is de gemeente Oosterhout aansprakelijk gesteld voor dergelijk achterstallig 
onderhoud met bijbehorende valpartijen ?

Met betrekking tot valpartijen door oneffenheden op trottoirs zijn er in 2019  7 
aansprakelijkstellingen ontvangen, waarbij er in 1 geval sprake was van aansprakelijkheid 
van de gemeente. 

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Pagina 124. Doordat Oosterhout nog steeds niet beschikt over een volledig beheersysteem 
voor de watergangen bestaat de kans dat een enkele sloot nauwelijks onderhoud krijgt.

Is het een idee als hiervoor een meldpunt komt voor burgers bij de gemeente Oosterhout? 



Het meldpunt openbare ruimte bestaat reeds. Hier kunnen ook meldingen over 
sloten/watergangen worden gedaan.  

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

PARKEERAUTOMATEN:

Pagina 127. Hoewel het aantal parkeerautomaten op straat in Oosterhout in 2020 
verminderd wordt van 47 naar 33 laat de incasso van parkeerovertredingen bij buitenlandse 
toeristen vaak te wensen over, doordat incasso in het buitenland in de praktijk moeilijk, 
stroperig en kostbaar is.

Is het in dat geval noodzakelijk om de auto van buitenlandse overtreders te voorzien van een 
wielklem, zodat er in Oosterhout zèlf afgerekend kan worden ?

Voor het aanbrengen van een wielklem is een wielklemregeling vereist. Een dergelijke 
regeling mag niet specifiek gericht zijn op buitenlandse kentekens (er mag dus geen 
onderscheid worden gemaakt tussen Nederlandse en buitenlandse kentekens). 

In 2019 zijn in het totaal 46 naheffingen opgelegd aan buitenlandse kentekens. Dat is 3,5% 
van het totaal aantal opgelegde naheffingen. Een deel van die naheffingen is opgelegd aan 
Belgische kentekens. Deze kunnen door ons wel worden opgevraagd en een aanzienlijk deel 
van die naheffingen wordt ook betaald. Er resteert dus een beperkt aantal naheffingen aan 
buitenlandse kentekens dat niet geïnd kan worden. 

Het beperkte aantal naheffingen aan buitenlandse kentekens dat niet geïnd kan worden, 
weegt niet op tegen die invoering van een wielklemregeling. Los daarvan zou het 
aanbrengen van een wielklem in de praktijk veel tijd kosten en die tijd kan dan niet worden 
ingezet t.b.v. de controle van andere voertuigen. 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

VASTGOEDPORTEFEUILLE:

Pagina 129. Ten aanzien van het duurzaam inzetten van de vastgoed-portefeuille is er niet 
alleen sprake van het in stand houden via verduur-zaming van bestaand vastgoed, maar 
wordt helaas ook vaak gekozen voor sloop.

Met dit laatste dient men m.i. uiterst terughoudend te zijn, omdat dergelijke (oudere) 
woningen ooit voor een fractie van de huidige marktwaarde zijn aangekocht door de 
gemeente Oosterhout en thans nog wellicht een behoorlijke gebruiks- en marktwaarde 
hebben. 

Wij vragen ons dan ook of deze woningen behouden kunnen blijven worden over verkocht of 
verhuurd worden aan de minder draagkrachtige, doch urgent woningwoningzoekenden uit 
Oosterhout?

De vastgoedportefeuille van de gemeente Oosterhout bevat geen woningen. Derhalve is 
deze vraag niet op ons van toepassing. 

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

PERSONEEL & ORGANISATIE:

Pagina 134. Ambtenaren die solliciteren in Oosterhout dienen geboren, getogen en 
betrokken te zijn bij Oosterhout. Zij zijn hierdoor, in beginsel, extra dienstverlenend en 



resultaatgericht. Zij voelen zich extra verantwoordelijk voor hun werk en zijn hierop 
aanspreekbaar.

Bent U met mij van mening dat met name Oosterhouters bij geschiktheid de voorkeur 
moeten krijgen bij sollicitaties ?

Hier zien wij een politiek statement in en geen technische vraag. 

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Pagina 135. Het ziekteverzuim van ambtenaren in Oosterhout lag dan ook in 2019 met 
4,78% aanzienlijk lager dan het landelijk gemiddelde van 5,5%.

PLANONTWIKKELINGSKOSTEN:

Pagina 148. Onder de planontwikkelingskosten is van rijkswege een subsidie ontvangen 
voor explosievenonderzoek.

Wij vragen ons hierbij af:  hoeveel subsidie ter zake van rijkswege in 2019 is ontvangen, 
hoeveel explosieven er in 2019 zijn ontmanteld en of dat zonder ongelukken is gerealiseerd 
?

In 2019 is aan subsidie ontvangen voor de projecten: Woningbouw Dorst, Bergsebaan en Zwaaikom. 
In totaal is bijna € 118.000 subsidie ontvangen. Bij deze onderzoeken is 1 conventioneel explosief 
(CE)  gevonden en dit is zonder ongelukken ontmanteld.

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Pagina 151. Sinds 1 januari 2016 dient er ook door gemeenten 25% vennootschapsbelasting 
te worden afgedragen als er sprake is van fiscale winsten bij succesvolle grondexploitaties.

Wij vragen ons alleen af in hoeverre er in 2019 sprake was van fiscale winsten bij 
succesvolle grondexploitaties en waarom bedragen ontbreken?

In 2019 is door de gemeente de definitieve belastingaangifte over de jaren 2016 en 2017 
ingediend en afgerekend (nadat eerder voorlopige aangiften waren ingediend). In 2020 
zullen de definitieve aangiften over de jaren 2018 en 2019 worden gedaan. Op bladzijde 196 
van de jaarrekening vindt u de bijbehorende bedragen. 

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

HUISVESTING VERGUNNINGHOUDERS:

Pagina 163. Ook Oosterhout heeft vanuit ‘Den Haag’ de wettelijke taak opgelegd gekregen 
om op basis van de huisvestingswet vergunning-houders/statushouders te huisvesten. Het 
Centraal Orgaan Opvang Asielzoekers (COA) heeft van rijkswege de verantwoordelijkheid 
om deze taakstelling uit te voeren in samenwerking met de gemeenten. Een 
vergunninghouder zou binnen 14 weken na aanmelding een passende woning aangeboden 
moeten krijgen, met daaraan gekoppeld een traject om uitkering, onderwijs, inrichting 
teneinde een inburgering te realiseren.

Bent U het met mij eens dat deze huisvesting echter niet gepaard mag gaan met langere 
wachttijden voor urgent woningzoekenden uit Oosterhout zèlve omdat er in dat geval een 
situatie van ongewenste positieve discriminatie ontstaat ?

Hier zien wij een politiek statement in en geen technische vraag. 

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------



JAARREKENING:

Pagina 166. In het voorjaar 2020 is ook Oosterhout geconfronteerd met het COVID-19 
(corona) virus. Hoewel de continuïteit van de gemeente Oosterhout vooralsnog niet in gevaar 
zal komen, zal deze crisis op vele manieren, ook in Oosterhout, impact gaan krijgen. Dit zal 
een negatief effect hebben op de schuldquote en het weerstandsvermogen van de 
gemeente. 

Bent U het met ons eens dat het daarom van belang en wenselijk is dat beleidsbepalende 
bestuurders, zoals Burgemeester en Wethouders hun sollicitatieplannen voor functies buiten 
Oosterhout staken teneinde zich ten volle te blijven werpen op de belangen van de 
Oosterhouters ?

Hier zien wij een politiek statement in en geen technische vraag. 

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

INCIDENTELE VOOR- EN NADELEN:

Pagina 228. Er waren in 2019 voor 11,1 miljoen aan incidentele voordelen w.o. een bedrag 
van 175.000 euro voor ‘onvoorzien’.

Gaarne enige toelichting voor de reden van de aanduiding ‘onvoorzien’ ?

Dit betreft de post ‘onvoorzien’ in de begroting 2019. Deze is in 2019 volledig onbenut 
gebleven, waardoor er € 175.000 is overgebleven. 

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------


